



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

23 نيسان (أبريل) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

■ Kuwait: Real GDP Contracted By 2.3% In 2024

National Bank of Kuwait (NBK) expects the contraction in the country's real GDP to worsen to 2.3 percent in 2024 after a contraction of 1.8 percent last year.

In the bank's report on the performance of the Kuwaiti economy in the first quarter of this year, the economic data remained relatively weak during the period, an extension of last year's weak performance, as both real estate sales and project activities fell while credit growth reached multi-year lows. The bank forecast oil GDP would contract 6.9 percent after falling 4.3 percent last year, but non-oil activity growth will accelerate to 2.5 percent in 2024 from 1 percent in 2023.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

■ الكويت: انكماش الناتج المحلي الحقيقي %2.3 في 2024

توقع بنك الكويت الوطني، تفاقم الانكماش في الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي بالبلاد إلى 2.3 في المئة في 2024 بعد انكماش نسبته 1.8 في المئة في العام الماضي.

وفي تقرير البنك حول أداء الاقتصاد الكويتي في الربع الأول من العام الحالي، فقد ظلت بيانات الاقتصاد ضعيفة نسبياً خلال الفترة امتداداً للأداء الضعيف في العام الماضي، حيث انخفضت كل من المبيعات العقارية وأنشطة المشاريع في الوقت الذي بلغ نمو الائتمان أدنى مستوياته في عدة سنوات. وتوقع البنك انكماش الناتج المحلي الإجمالي النفطي 6.9 في المئة بعدما انخفض 4.3 في المئة في العام الماضي، لكن نمو النشاط غير النفطي سيتسارع إلى 2.5 في المئة في 2024 من 1 في المئة في 2023.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



Gold Prices Fall to the Lowest Level in More Than Two Weeks

Gold prices fell on Tuesday to their lowest levels in more than two weeks as fears of a wider conflict in the Middle East receded, boosting investors' appetite for risk and reducing demand for gold as a safe haven.

Spot gold fell about 1 percent to \$2,304.99 an ounce. U.S. gold futures fell 1.2 percent to \$2,318.80 an ounce.

Gold fell more than 2 percent in the previous session, the biggest intraday drop in more than a year after Iran said it did not plan to retaliate following an Israeli drone attack on the city of Isfahan.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أسعار الذهب تنخفض لندى مستوي أكثر من أسبوعين

انخفضت أسعار الذهب اليوم الثلاثاء إلى أدنى مستوياتها في أكثر من أسبوعين مع انحسار مخاوف نشوب صراع أوسع نطاقاً في الشرق الأوسط، مما عزز شهية المستثمرين للمخاطرة وخفض الطلب على الذهب باعتباره ملاذاً آمناً. وهبط الذهب في المعاملات الفورية نحو 1 في المئة إلى 2304.99 دولار للأونصة. وتراجعت العقود الأميركية الآجلة للذهب 1.2 في المئة إلى 2318.80 دولار للأونصة.

وانخفض الذهب أكثر من 2 في المئة في الجلسة السابقة، مسجلاً أكبر انخفاض خلال اليوم في أكثر من عام، بعد أن أعلنت إيران إنها لا تخطط للرد في أعقاب هجوم إسرائيلي بطائرات مسيرة على مدينة أصفهان.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

Oil Rises in Early Asian Trading as Middle East Focus Continues

Oil prices rose in early Asian trading on Tuesday, recovering losses for the previous session, as investors continued to assess risks posed by geopolitical concerns in the Middle East.

Benchmark Brent crude futures rose 39 cents, or 0.5 percent, to \$87.39 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures rose 40 cents, or 0.5 percent, to \$82.30 a barrel.

Benchmark crude fell 29 cents in the previous session amid signs that the recent escalation of tensions between Israel and Iran will have little impact on oil supplies from the region in the near term.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



النفط يرتفع في تعاملات آسيا المبكرة مع استمرار التركيز على الشرق الأوسط

ارتفعت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية المبكرة اليوم الثلاثاء، لتعوض خسائر الجلسة السابقة، مع استمرار المستثمرين في تقييم المخاطر الناجمة عن المخاوف الجيوسياسية في الشرق الأوسط.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت القياسي 39 سنتاً، بما يعادل 0.5 في المئة، إلى 87.39 دولار للبرميل. كما ارتفعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 40 سنتاً، أو 0.5 في المئة، إلى 82.30 دولار للبرميل.

وهبط الخامان القياسيان 29 سنتاً في الجلسة السابقة وسط مؤشرات على أن التصعيد الأخير للتوتر بين إسرائيل وإيران لن يكون له تأثير يذكر على إمدادات النفط من المنطقة في المدى القريب.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

A Quarter of a Trillion Dirhams Expected Tourist Spending in the UAE 2024

The World Travel and Tourism Council (WTTC) has estimated that the total tourism spending in the UAE, whether from international or domestic tourists, will reach nearly a quarter of a trillion dirhams during the current year 2024, confirming the strong attractiveness of the UAE as a global tourist destination.

According to the report, the expected tourism spending of international and domestic visitors in the UAE will increase by 8.2 percent, reaching AED 249.8 billion, compared to AED 230.8 billion in the previous year.

The UAE occupies a vital position on the world stage as one of the most prominent tourist destinations, attracting millions annually from around the world.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



ربع تريليون درهم إنفاق السياح المتوقع في الإمارات 2024

قدّر مجلس السفر والسياحة العالمي أن يصل حجم الإنفاق السياحي الإجمالي في دولة الإمارات، سواء من السياح الدوليين أو المحليين، إلى ما يقارب ربع تريليون درهم، خلال العام الجاري 2024، ما يؤكد الجاذبية القوية للإمارات وجهة سياحية عالمية.

ووفق التقرير سيشهد الإنفاق السياحي المتوقع للزوار الدوليين والمحليين في الإمارات، زيادة قدرها 8.2 في المئة، حيث يتوقع أن يصل إلى 249.8 مليار درهم، مقارنة مع 230.8 مليار درهم في العام السابق.

وتحتل الإمارات موقعاً حيوياً على الساحة العالمية بصفتها واحدة من أبرز الوجهات السياحية، التي تستقطب الملايين سنوياً من مختلف أنحاء العالم.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصريف)

■ الهذاج يكلف الاقتصاد العالمي 20 في المئة من الناتج المحلي في 2025

Climate change caused by carbon dioxide emissions in the atmosphere will reduce global GDP in 2050 by about \$38 trillion, or about 20 percent, regardless of the strength of humanity's efforts to reduce carbon pollution, a study shows.

Reducing greenhouse gas emissions as soon as possible remains essential to avoid further devastating economic consequences after 2050.

The study shows that the economic fallout from climate change could increase by tens of trillions of dollars annually by 2100 if the planet's temperature rises significantly by more than two degrees Celsius above levels recorded in the mid-nineteenth century.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



أظهرت دراسة أنّ تغيّر المناخ الناجم عن انبعاثات ثاني أكسيد الكربون الموجودة في الغلاف الجوي، سيؤدي إلى تقليص الناتج المحلي الإجمالي العالمي في 2050 بحوالي 38 تريليون دولار أي نحو 20 في المئة، بغضّ النظر عن قوة الجهود التي قد تبذلها البشرية لخفض التلوث الكربوني.

ويبقى خفض انبعاثات غازات الدفيئة بأسرع وقت ممكن أساسيًا لتجنب المزيد من التبعات الاقتصادية المدمرة بعد 2050.

وتظهر الدراسة أنّ التداعيات الاقتصادية الناجمة عن تغير المناخ يمكن أن تزيد

عشرات تريليونات الدولارات سنويًا بحلول العام 2100، إذا ارتفعت درجة حرارة الكوكب بشكل ملحوظ بما يتجاوز درجتين مئويتين فوق المستويات المسجلة منتصف القرن التاسع عشر.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ Morocco's Annual Inflation Rises To 0.9 Percent

Morocco's High Commission for Planning revealed that annual inflation in the Kingdom, measured by the consumer price index, rose to 0.9 percent in March from 0.3 percent in the previous month.

Food prices, Morocco's main driver of inflation, rose 0.9 percent from a year earlier, while non-food inflation increased 1.1 percent.

Core inflation, which excludes the most volatile goods, rose 0.3 percent month-on-month and 2.3 percent year-on-year.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



■ التضخم السنوي في المغرب يرتفع إلى 0.9 في المئة

كشفت المندوبية السامية للتخطيط في المغرب، عن ارتفاع التضخم السنوي في المملكة، الذي يقاس بمؤشر أسعار المستهلكين، إلى 0.9 في المئة في مارس/ آذار من 0.3 في المئة في الشهر السابق.

وارتفعت أسعار المواد الغذائية، المحرك الرئيسي للتضخم في المغرب، 0.9 في المئة مقارنة بالعام السابق، في حين زاد التضخم في المواد غير الغذائية 1.1 في المئة.

وصعد التضخم الأساسي، الذي يستثني السلع الأكثر تقلباً، 0.3 في المئة على أساس شهري و2.3 في المئة على أساس سنوي.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ Debt Interest Increase by 63 Percent in Egypt's Draft Budget

Debt interest in Egypt's draft budget for the new fiscal year (2024-2025) jumped from one trillion and 120 billion and 86 million pounds to one trillion and 834 billion and 468 million pounds, an increase of 714 billion and 382 million pounds, and an increase of 63.77 percent, against the backdrop of the government's expansion in borrowing from abroad, and the decline in the exchange rate of the local currency from an average of 30.95 to 48.20 pounds to the dollar.

According to the financial statement of the new budget, interest payments represented 47.4 percent of total budget expenditures, compared to 37.4 percent in the budget for the current fiscal year (2023-2024), linked to high inflation rates driven by the increase in the prices of basic commodities and food, the increase in interest rates, the cost of borrowing, and the change in the exchange rate on the value of interest paid on loans in foreign currency.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



■ ارتفاع فوائد الدين 63 في المئة في مشروع موازنة مصر

قفزت فوائد الدين في مشروع موازنة مصر للسنة المالية الجديدة (2024-2025) من تريليون و120 ملياراً و86 مليون جنيه إلى تريليون و834 ملياراً و468 مليون جنيه، بزيادة قدرها 714 ملياراً و382 مليون جنيه، وبارتفاع نسبته 63.77 في المئة، على خلفية توسع الحكومة في الاقتراض من الخارج، وتراجع سعر صرف العملة المحلية من متوسط 30.95 إلى 48.20 جنيهاً للدولار.

ووفق البيان المالي للموازنة الجديدة، فقد مثلت مدفوعات الفوائد نسبة 47.4 في المئة من إجمالي مصاريف الموازنة، مقارنة بـ37.4 في المئة في موازنة السنة المالية الجارية (2023-2024)، ارتباطاً بارتفاع معدلات التضخم المدفوعة بزيادة أسعار السلع الأساسية والغذائية، وزيادة أسعار الفائدة، وتكلفة الاقتراض، وتغير سعر الصرف على قيمة الفوائد المسددة عن القروض بالعملة الأجنبية.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)